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Pace Menja

Tres de les fotografies corresponen a tres instants captats un diumenge al mat, al mercat de Canovelles a partir de les onze

del mat, quan la gent, entre ells els nous vallesans, intercanvien impressions amb les amistats, compren a les parades ... A
1'{Jltima foto, uns nois juguen a la pla<;a de la Joventut.

molt be". Una ullada per algunes es

coles permet comprovar que en alguns
casos i en alguns nivells escolars hi ha

percentatges d'alumnes de pares immi

grants que superen el 50%, especial
ment en P3, P4, PRI1, PRI2 ...

ELS NOUVINGUTS VISTOS
PELS DE LA COMISSI6
SANT ANTONI ABAT

La nova onada irnrnigratoria esta es

sent anal itzada tant per i nstitucions
com per entitats. Aixi, els de la Co
missi6 Sant Antoni Abat Canovelles,
entitat que presideix Antoni Calderon
i que va ser fundada el 1962 amb la
finalitat de tenir cura de "le recupera
cia, conservecio i divuigecio de tot alia
relacionat amb el man de la pagesia,
la cultura, la lIengua i les tradicions
catalanes", realitza un informe titulat
"Situecio deIs nouvinguts a Canove
lies" sobre aquest tema, deixant clara
quina es la seva postura. En parlar de
I'actual situaci6 assenyalen: "Les ca-

racteristiques d'aquest flux tiume son
molt diferents a les de la primera ona

de, una lIengua d'origen no romenic,
una religit: diferent a la de la pobtecio
receptora, una forma d'entendre la vi
da diferent a la nostra, poblecio hete
rogimia provinent de diverses parts del

planeta, etc. Tot plegat fa que el xoc
intercultural tingui mes possibilitats
de reeixir que no pas en el cas dels

anys seixanta".

Despres de destacar que aquest es un

tema complex, consideren que "per tal
d'evitar la triccio entre societat recepto
ra i nounvinguts, calen un seguit de me
sures primaries". Unes mesures que els
de la Comissi6 centren en 7 punts que
nosaltres resumim: 1, aplicaci6 rigorosa
de les lleis: 2, "edeptecio dels nouvin

guts, sempre, a la forma de vida que tro
ba i mai ha de fer-se a la inversa. Aixb

si, sense perdre els origens"; aposta pel
contracte de treball en el pais d'origen;
4, "caldria tembe limitar les quotes
d'immigrecio. Es absolutament dife
rent tenir un 15% de poblecio torenie

a tenir-ne el doble"; 5, "caldrien plans
d'integrecio repide a partir de cursos

de lIengua catalana, seminaris ... (..J
Un cop assolits aquests coneixements i
com a contrapartida, podriem parlar de
la concessio de I'empadronament mu
nicipal"; 6, "el nostre terentis es obert
a tothom, sempre que es respectin les
normes civiques establertes i les pro
pies de la nostra entitat. (..J Ens oferim
a participar en el proces a'integrecio
dels nouvinguts i posem al seu abast
la nostra produccio cultural i sobretot
el nostre recolzament"; i 7, "en les
darreres decades la imatge del nostre

poble ha estat marcada per una mala

repuiecio del tot immerescuda. Ens ha
costat molt de temps i estorc poder de
purar-Ia i per tant no podem permetre
que una mala gestio en el tractament
dels nouvinguts tomi a embrutar-Ia".
Unes consideracions que, de ben se

gur, serviran per contribuir a un debat

que encara gairebe no ha cornencat a

produir-se i que presenta ben diversos

punts de vista.
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